
 
 
 

 

Referat fra møte i Osloregionens Faggruppe for næringssamarbeid  
 
Tid: onsdag 18. januar 2024 kl. 09.00 – 11.30  
Sted: Oslo Rådhus, møterom 6, inngang fra sjøsiden   
 
Deltagere:  

• Anne Feltman 

• Anne Solheim 

• Annette Brunstad 

• Asbjørn Flo 

• Asbjørn Lunde 

• Berte Helgestad 

• Dag Aanensen 

• Eli Arnkværn Bryhni 

• Elisatbeth Bjørnsdatter Rytterager 

• Gina Finsrud 

• Gunn Kristin Vambheim 

• Ingar Vaskinn 

• Jonas Svarum Olafsen 

• Kari Halvorsrud 

• Karl Jørgen Tofte 

• Kjersti Koller 

• Maria Hermansdatter Hoff 

• Mona Lunde Martinsen 

• Nina Mosseby 

• Ove Gjesdal 

• Siv Isabel Eide 

• Terje Myrseth 

• Torstein Brandrud 

• Trine Knobel 

• Unni Larsen 

 
 
Fra sekretariatet møtte:  

• Mari Strømsvåg 

• Eivin Winsvold 

 
 
Saker 

1. Godkjenning av innkalling  
Innkalling ble godkjent 

 
2. Godkjenning av referat fra møtet 18. oktober 2023 

Referatet ble godkjent 
 
3. Handlingsprogram 2024 – Konkurransekraft og attraktivitet 

Mari orienterte om planlagte aktiviteter i handlingsprogrammet.   
 
4. Plan for 2024 – arrangementer og tema 

Mari orienterte om ulike arrangementer som er under planlegging for 2024, og 
gruppen kom opp med ideer til teamtikker som Osloregionen kan dekke, spesielt 
knyttet til Kongsberg Agenda og Arendalsuka.  
 
Listen under er forslag som kom opp i møtet:  

• Kraft på Østlandet 
o Tilgang 
o Produksjon 
o Fordeling 



 
 
 
 

 

o Kommuners rolle 
o Lokalproduksjon 
o Overskuddsvarme 
o Energieffektivisering 

• Aldring og mestring/Helse og velferd 
• Oslofjorden - tilstand 
• Arbeidsmarked og utenforskap 

o Aldring 
o Innvandring 
o Kvinner i arbeidslivet 

• Vindkraft, solkraft og kommuners rolle 
• Boligmangel 
• Mobilmedisinsk utvikling 

 
5. Osloregionens arbeid med talent 2024 

Mari orienterte om tre temaer:  
1. Kort oppdatering fra arbeidet med talentattraksjon, inkl. NHO engasjement, 

markedsføring, og opprettelsen av et spouse program med finansiering fra 
Viken 

2. Attraktivitetsagenda for internasjonale talenter i Osloregionen, kommer et 
dokument til neste faggruppemøte som skal behandles av styret 

3. Mulig Interreg søknad om velkomsttjenester i kommuner og regioner, med 
studietur til Sverige 1.-2. februar 2024.  

 
6. Høringssvar til klimautvalget 

Mari orienterte om utkastet til Osloregionens utkast til høringssvar til Klimautvalget. 
Skal vedtas av styret 16. februar.  

 
7. Runden rundt bordet 

Spørsmål til runden: Hva er to av kommunens/regionens prioriteringer på 
næringsutvikling? 
 

• Unni/Bærum nevner at de har en strategisk næringsplasn som skal rulleres i år, 
og blir temaplan Næring neste år. Stort fokus på gründer, startup/scale ups og 
næringsutvikling, og mye innenfor fornybar energi i tilknytning til Energy Valley. 
De ser også på karbonfangst som en viktig del av fremtiden. Bærum har et høyt 
utdanningsnivå, men mangler kompetanse i yrkesfaglige utdannelser, 
gjennomfører kampanje nå.  

• Dag/ Drammensregionen deler om regionens vekst og store investeringer fra 
staten, inkludert tiltak mot flom ved togstasjonen og etablering av et nytt sykehus. 
Fokusområder inkluderer næringsutvikling, kompetanseoppbygging og økt 
attraktivitet. Strømnett og nitrogenrenseanlegg er sentrale utfordringer. Fått fire 
nye ordførere. Drammen ble Erasmus+ by (annonsert i går), får dermed ekstra 
ressurser for kompetanse i barnehage og skole.  

• Anne/Oslo kommune legger vekt på innovasjonsdistriktene og samarbeid med de. 
Nye drøftinger med Akershus fylkeskommune om å lande samarbeidsstruktur. 
Næringslivssatsinger inkluderer start-ups og helse. Det pågår utvikling av 
planprogrammer, og det er fokus på talent og kompetanse. 



 
 
 
 

 

• Camilla/Lørenskog beskriver en betydelig befolkningsvekst som krever en del 
byutviklingsprosjekter og infrastruktur. De har også samfunnsinnovasjon som 
tema, og inviterer til en innovasjonskonferanse, og alle får tilsendt invitasjon.  

• Torstein/Lunner kommune og Hadelandsregionen peker på utfordringer knyttet til 
regionreformen med sitt tredje fylke. Jobber med stedsutvikling og øke 
attraktiviteten som bosted. De har lansert mange nye næringsarealer, så har 
kostnadsøkninger hindret byggeaktivitet, men jobber med å få fart på det.  

• Trine fra Gardermoen deler om betydelig næringsutvikling og behov for en 
dedikert person for det. Jobber med en strategisk plan for næring rundt 
Gardemoen og trenger oversikt over tilgjengelige arealer. Høyskolesenter er viktig 
for etterutdanning og tilgang på arbeidskraft.  

• Annette/Ringeriksregionen ser på energi og utdanningsnivå som nøkkelområder. 
Planer for Ringeriksbanen og kommuneplanens arealdel er under diskusjon. 

• Ingar/Kongsbergregionen fremhever teknologi og arbeidskraft som essensielt, 
jobber med «Teknologitriangelet». Boligproblematikken er mindre prekær 
sammenlignet med Oslo. 

• Terje/Indre Østfold delte om transportutfordringer, spesielt knyttet til prissetting på 
kollektiv. Behovet for høyere utdanningstilbud, viktig spørsmål også i etableringer. 
Byutvikling av tettsteder som Askim og Mysen er viktig.  Ser på et forprosjekt med 
KI, sammen med de 8-10 største bedriftene, hva kan offentlig og privat løse 
sammen? Rapport før påske.  

• Gina/Søndre Østfold, der jobber de også med KI, sirkulær økonomi. Ser på 
strømutfordringer og ungdomsledighet som sentrale problemstillinger, det koster 
kommunene mye. Fokus på talentutvikling og stedsmarkedsføring preger 
regionens arbeid. 

• Jonas/Lillestrøm kommune melder om arbeid med klima, energi, miljø og helse. 
Satsning på innovasjonsdistrikt, sammen med utdanningsinstitusjoner. Jobber for 
internasjonalt samarbeid og tettere bånd til EU (se egen presentasjon her). 

• Asbjørn/Asker ser på arbeidskraft, yrkesfagsutdanning og tilgang på kompetanse. 
Sirkulærøkonomi er en langsiktig satsning, med Sirkulærkonferansen i mai. 
Oslofjorden og vannkvalitet er særlig viktig, samarbeid med næringslivet med 
Tomra, VEAS og Cambi.  

• Nina/Samarbeidsrådet Nedre Romerike har fått ny årsplan for 2024, med fokus 
på politisk endring innenfor SNR som bo og leveområde, samferdsel og 
næringsutvikling.  

• Elisabeth/Nordre Follo ser på Follobanen som en nøkkel til fremtidige muligheter. 
Ny næringsplan på trappene, Økt fokus på kompetanse skal styrke regionens 
næringsliv. 

• Ove/Ringsaker deler om ledige næringsarealer og planer for infrastruktur, 
inkludert et nytt sykehus og en ny Mjøsbro. Dobbeltspor og flere avganger er 
ønsket på jernbanen.  

• Eli/Hamarregionen vektlegger teknologi som viktig for Hamarregionen og et nytt 
studium innen AI på høyskolen. 

 
8. Orienteringer 

1. Nasjonal transportplan – videre arbeid  
Eivin fra sekretariatet orienterte om arbeidet med NTP 

https://www.osloregionen.no/wp-content/uploads/Innovasjonsdistrikt-feat-universitetsby-kick-off-170124.pdf


 
 
 
 

 

2. Strategiske føringer  
Mari orienterte 5. mars møtet om strategiske føringer og ønsket alle 
velkommen til å delta.  

3. BEST-konferansen 29. august  
Mari orienterte kort, ba gruppen sette av datoen.  

4. Oppdatering fra strømnettverket v/Berte eller Ove  
Berte orienterte kort fra møtet i «Kraftnettverket» som det heretter skal hete. 
Gruppen har hatt noen digitale møter og ser nå på felles mandat og en plan 
for videre arbeid. Ser på tre ulike områder: 1) Politisk påvirkning, 2) 
kompetanse, 3) Erfaringsdeling.   

5. Korte orienteringer fra sekretariatet  
Neste felles faggruppesamling 23.-24. mai 2024 blir i Indre Østfold og vi 
sender invitasjon før påske.  

 
9. Eventuelt 

Ingen saker var meldt til eventuelt.  
 

 


